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Hlavní obsádku Dubového 
rybníka tvoří kapr, kterého 
doplňuje amur, jeseter či lín. 
Na nedostatek ryb si opravdu 
nemůžeme stěžovat, říká Petr 
Punčochář, provozovatel reví-
ru Dubový rybník na Pávově.

Veronika Dawidowicz ז

Dubový rybník na Pávově láká 
především k rybolovu. Jaké ryby 
zde žijí a je jich dostatek?

Nedostatkem ryb náš revír netrpí. 
Považujeme jej za dobře zarybněný, 
co se počtu kusů ryb na daném pro-
storu nachází. Každý rok také pravi-
delně rybu dosazujeme, nejčastěji v 
podzimních měsících. O kvalitě ryb 
se u nás musí každý rybář přesvěd-
čit sám. Jsme tzv. „kaprařská voda“, 
kde hlavní obsádku tvoří kapr. Toho 
doplňuje amur, jeseter a lín. Pro regu-
laci vytřených ryb používáme dravce, 
především štiku a candáta. Dá se chy-
tit i okoun či úhoř. Pak je zde zastou-
pená i plevelná rybka, jak už to na 
rybnících bývá.

Když člověk něco uloví, jak to 
funguje? Může si rybu odnést 
domů „k večeři“, nebo se rybky 
vrací zpět do rybníka?

Pro naše rybáře je ryba kamarád a 
kamarádi se nejedí. Ve skutečnosti 
jsme revír „Chyť a pusť“, což zname-
ná, že taková ryba nepotěší jen jedno-
ho rybáře či jednu domácnost, ale dá 
se chytit opakovaně. Po ulovení ryba 
putuje do požadované vaničky. Je 
dobré ji v této vaničce polévat vodou. 
Tam si ji rybář může změřit, zvážit a s 
rybou se vyfotit. 

Poté je ryba opět vrácená vodě. Ti 
opravdu rybářsky zamilovaní si ji na 
rozloučenou někdy i políbí.

Je rybník ještě určený i ke koupá-
ní, nebo pouze k rybolovu?

V našem revíru se lze i koupat. 
Máme ale v provozním řádu, že tím 
nesmí být narušena činnost rybářů. 
I doba koupání je určena, a to od 11 
do 16 hodin. Je to spojeno s aktivitou 
ryb, kdy právě v letních měsících se 
ryba drží u hladiny, nejsou tak časté 
záběry. Samozřejmě si rybář pod svý-
mi pruty může do vody vlézt téměř 
kdykoliv. Někdy se právě takto cho-
dí fotit s velkou rybou. Velká ryba u 
nás znamená kapry i přes dvacet kilo 
nebo velké jesetery kolem 170 cm.

Aktuálně prý hledáte správce 
rybářského revíru. Co taková prá-
ce obnáší?

Řekl bych, že hlavní náplní našich 
správců je kontrola lovících a kont-
rola provozu celého revíru. Jde tedy 
o práci s lidmi, se kterými je tře-
ba komunikovat. Probíhá kontrola 
rybářského vybavení a prodej povo-
lenek - oprávnění k lovu na místní 
vodě dle místních pravidel. 

Samozřejmě, že se musí umět posta-
rat i o rybník, čistit a kontrolovat 
výpusť, regulovat množství vody v 
revíru, když je třeba. Udržuje i přileh-
lé plochy, především sečením či úkli-
dem. Připravuje také chatky pro nově 
přijíždějící rybáře nebo umí natočit 
limonádu či pivo. Práce je pestrá.

Ryba je kamarád a kamarádi se nejedí

Pávovské rybníky
Dubový rybník leží jen kousek od  ז

známého Pávovského rybníka. Do obou 
těchto rybníků vtéká Zlatý potok. Dal-
ším rybníkem v sousedství je pak Široký 
rybník. 

Pávovský rybík je nejznámější a nej- ז
větší z těchto tří vodních ploch a dlou-
há léta býval velmi oblíbenou a vyhle-
dávanou lokalitou.  V letních dnech 
zde nalezla ochlazení spousta plavců 
nejen z okolí Jihlavy. V současnosti už 
bohužel rybník není tak hojně využí-
ván ke koupání, jelikož nádrž je velmi 
náchylná na tvorbu sinic. -vd-

PETR PUNČOCHÁŘ s úlovkem z Dubového rybníka, kde nejvíce žijí kapři, 
ale i amuři, jeseteři a líni. Pro regulaci vytřených ryb rybáři používají především 
štiku a candáta.  Foto: archiv PP

DUBOVÝ rybník je určen především pro rybáře. Koupání zde zakázáno není, pokud dodržujete provozní řád.

Jakou má správce pracovní 
dobu?

Obvykle to bývají tři hodiny.

Dá se stihnout všechna práce, 
kterou jste výše vyjmenoval?

V současné době poptáváme jed-
no místo. Tuto práci ale vykonáváme 
čtyři. Takže tato doba je dostačující. 
Potřebujeme, ale vzájemnou zastupi-
telnost například v nemoci či dovole-
ných a pak se pracovní čas samozřej-
mě mění. Není tedy na škodu trocha 
flexibility.

Dělají tuto práci například i ženy, 
nebo je to spíše mužská záležitost, 
například co se týče fyzické nároč-
nosti?

Vzhledem k uvedeným činnostem, 
mohou tuto práci konat i ženy. Stej-

ně, jak to zvládá moje žena, zvlád-
nou to i další. U nás konkrétně ženy 
nepracují, ale znám jiné revíry, kde se 
s paní správcovou potkáte.

Chytá správce například i rybá-
ře, co chytají bez lístku? Co když 
někoho takového chytí?

Zjistit neoprávněně lovícího správ-
ce může. Nestává se to. Přehmaty 
rybářů proti našemu rybářskému 
řádu bývají obvykle jiné. Pokud by 
došlo opravdu k zjištění pytláctví, 
mají správci nařízeno přivolat policii.

A jaké přehmaty se stávají častě-
ji?

Porušení nejčastěji bývá v technic-
kých záležitostech. Používáme pou-
ze háčky bez protihrotů, nesmí se 
používat šokové šňůry, chytáme na 

jeden návazec na úprkové montáži, 
podběrák musí mít rameno 1 metr, 
pod rybu musí být vanička s vyššími 
boky, nelze mít takzvanou pletenku 
na celkovém návinu cívky v navijáku.

Jak by se měl člověk chovat, když 
jde rybařit? A chovají se lidé u ryb-
níka slušně? 

Jak by se měl rybář u vody chovat, 
popisuje náš Rybářský a Provozní 
řád. Snažíme se naše pravidla maxi-
málně vyžadovat. Stálá klientela si už 
zvykla a v klidu si rybaření může uží-
vat. 

Samozřejmě, že najdete každý rok 
sebestředného, řekněme blázna, kte-
rý s vámi chce diskutovat a dělat si to 
po svém. V takovém případě vyka-
zujeme od vody a již u nás povolení 
k lovu obvykle nedostává. Těch sluš-
ných je drtivá většina. 

A jejich chování k přírodě? U nás je 
krásná, škoda že kůrovec prakticky 
zlikvidoval les na jedné straně ryb-
níka. Občas se stane, že někde něco 
musíte po lidech sebrat, uklidit, ale 
většinou se jedná o spadený odpa-
dek či kus vlasce. Ale jak jsem uvá-
děl, když už je klientela „naučená“, 
je to pro všechny lepší. Budeme mít 
za sebou devátou sezónu a těšíme se 
na slušné návštěvníky a rybáře do té 
další.


